
La comissi� de seguiment del por t de Tossa dictamina que la

consulta �s legal

CiU i un catedr�tic de dret de la UdG consideraven que el proc�s era nul de

ple dret i s'havia de suspendre

Una recreaci� del por t de Tossa, feta l«any 2002, quan

es va plantejar per primera vegada.

La comissi� de seguiment de la consulta del Por t de Tossa de Mar

-que s'ha de celebrar el proper 20 de novembre- ha em�s un

informe on defensa que la consulta �s legal i que pot tirar endavant.

Aquesta �s la resposta que d�na a una petici� presentada per CiU,

que demanava que se suspengu�s ÇcautelarmentÈ la votaci�. Ho

feia a par tir d'un dictamen elaborat per un catedr�tic de dret

administratiu de la UdG, Joan Manel Trayter Jim�nez.

En el seu dictamen, l'exper t considerava que el conveni signat per l'alcaldessa, Gisela Saladich, l'any 2012 era

ÇnulÈ i que, per tant, la consulta tampoc es podia convocar perqu� penjava d'aquest acord. En canvi, la comissi�

assegura que el punt de par tida de la consulta �s l'acord de ple del juliol de 2016.

Por t, hotel de luxe i xalets

La comissi� de seguiment ha tombat les aspiracions de CiU de posar fre a la consulta del proper 20 de

novembre. Aquesta consulta servir� per decidir si els ciutadans volen que es canvi� el planejament urban�stic

per permetre la construcci� d'un por t a la zona des Codolar, un hotel de luxe i quatre xalets. Estan cridats a votar

4.853 persones censades (�s a par tir de 16 anys) i el reglament de la consulta estableix que, perqu� sigui

vinculant, n'hi ha prou que voti el 15% de la poblaci�.

El passat 24 d'octubre, el grup municipal de CiU va registrar a l'ajuntament un informe elaborat per un exper t en

dret administratiu de la UdG on s'argumentava que la consulta no podia tirar endavant.

Segons aquest dictamen, hi havia diverses q�estions que feien que la votaci� no fos del tot legal. L'any 2012,

l'alcaldessa, Gisela Saladich, va subscriure un conveni amb els promotors del projecte (Star Assets i Feanda 2) i,

segons aquest informe, aquest conveni �s Çnul de ple dretÈ.



Trayter considera que el procediment per aprovar aquest conveni no va ser l'adequat. En el seu dictamen,

argumenta que un conveni com aquest s'hauria d'haver tramitat a trav�s del ple i no amb la signatura de

l'alcaldessa, tal com estableix la Llei del S�l per tal de donar Çtranspar�nciaÈ a aquest tipus de canvis de

planejament. Concretament, l'exper t apunta que primer cal sotmetre'l a informaci� p�blica de tots els ve�ns,

despr�s aprovar-lo per ple i, f inalment, publicar-lo en el diari of icial corresponent. Uns passos que, en aquest

cas, no s'han seguit. Per aix�, entenia que la consulta tampoc es podia fer perqu� tenia com a origen aquest

mateix conveni.

En canvi, l'informe de la comissi� de seguiment contradiu aquesta postura. Al seu entendre, el punt de par tida de

la consulta no �s aquell conveni, sin� l'acord de ple del passat juliol on el consistori aprovava tirar endavant la

votaci�. Despr�s de con�ixer la petici� de CiU, l'alcaldessa ja va dir que l'origen de la consulta era aquest acord

de ple. Per a Saladich, el conveni es va signar nom�s per garantir que es faria la consulta per� l'acord vinculant

per fer-la realitat �s el que va prendre el ple. La comissi� de seguiment de la consulta ara li d�na la ra�.

Planejament urban�stic

A m�s, aquest informe tamb� defensa que l'Ajuntament �s competent per iniciar processos de modif icaci� del

planejament urban�stic. Un extrem que el dictamen del catedr�tic tamb� q�estionava. CiU disposa de dos dies

per presentar un recurs a aquest informe davant la comissi� de control de la consulta.
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